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Dr. Rákócziné Tripon Emese köszönti a jelenlévőket.  
Az elmúlt időszak nagyon nehéz volt, de igyekeztek helyt állni. Néhány fontos kérdés merült fel, 
amelyre vonatkozóan szeretné a képviselők véleményét, állásfoglalását kikérni. 
 
Magony Ivett részletes tájékoztatást nyújt a szeptember 30. napjáig teljesített előirányzatokról, 
pályázatokról.  
Összességében arányosan teljesítették az előirányzatokat, a szükséges módosításokat a 
rendeletmódosításban fogják majd bemutatni, illetve előterjeszteni. 
A gépjárműadókra nem számíthatnak, a közfoglalkoztatásra nem érkezett elegendő előleg, de ezt is 
át tudták hidalni. 
Az egyes pályázatokhoz szükséges előirányzatok rendelkezésre állnak, teljesítés esetén a kifizetés 
megnyugtatóan rendezhető lesz. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese kéri a képviselőket az elhangzottakra vonatkozóan alakítsák ki 
álláspontjukat.  
 
Kalcsó Istvánné kéri, a kötött tartalmú támogatások elköltését ütemezzék be, ne kelljen 
visszafizetni azokat. Látható a takarékos gazdálkodás és az erre irányuló törekvés. 
 
A képviselők összességében elfogadásra javasolják a polgármesternek a tájékoztatót. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese a költségvetési rendelet módosítására tér át, kéri az álláspontok 
kialakítását. 
Az ingatlanértékesítésből származó bevételek felhalmozási célt szolgálnak, a már említett 
pályázatokra vonatkozó előirányzatok rendben megjelennek az anyagban. 
Az étkeztetéshez szükséges önerő emelkedésére vonatkozó felvetésre elmondja, hogy jóval 
megemelkedett az étkeztetésben részt vevők száma, így a fizetendő díjat is emelni szükséges, 
javaslatuk szerint egyszer és éves viszonylatban. 
Megemlíti a közfoglalkoztatottaknak juttatandó 20.000.- Ft/fő egyszeri támogatást, mintegy 
egyszeri segítségként. 
 



A képviselők javasolják a mai napon közfoglalkoztatott jogviszonyban állók és a 
Fogyatékosok Nappali Intézményében ellátottak részére egyszeri, 20.000.- Ft-os segítség 
kifizetését. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese: A mai bankkivonat alapján a likviditásuk megnyugtató, a 
kamerarendszer kibővítését szolgáló munkadíj 1.500.000.-Ft lesz, amely átutalható. 
Meg kellett emelni a Déli soron az aknákat, erre szerződést kötöttek, a számla 300.000 Ft körül 
lesz. 
A várható kiadásokat és bevételeket figyelembe véve a mai napon 16.782 E Ft forint áll 
rendelkezésükre, amelyből az óvodának egy milliót fel kell használni, és lesznek még közüzemi díjak 
is, melyeket a tárgyévben fognak teljesíteni. 
A napokban útkátyúzások voltak, az Aradi utcában, ezt Tarján István ellenőrizte. A Csabai és a 
Nap utca végleges burkolása áthúzódik a jövő évre. 
Az adóelvonás miatt 6,5 millió forinttól estek el, de más helyen többlet adóbevétel jelentkezett. 
Kiadásaik kissé megemelkedtek a vírus miatt. 
Célként fogalmazták meg, hogy 2021. évben – különösen a ROHU beruházáshoz - ne vegyenek fel 
hitelt, igyekezzenek saját erőből és támogatásból gazdálkodni. Várhatóan az elvont gépjárműadót 
más módon visszakapják. 
Mivel kiemelkedően rossz műútjaik nincsenek, elsősorban a járdákat szeretnék rehabilitálni. 
 
Kalcsó Istvánné úgy véli, a meglévő járdákat a jövőben valóban javítani szükséges. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese: Mindenképpen össze fogják gyűjteni a tennivalókat és egyeztetik 
majd a kiadásokat és az érintett közterület-részeket. 
 
A képviselők javasolják a költségvetési rendelet módosításának elfogadását a 
polgármesternek. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt a ROHU pályázatról. Elmondja, hogy sajnos 
több hiányosság volt, a közreműködő szakemberek kisebb-nagyobb tévedései miatt. Végül 8 ajánlat 
érkezett, 100 milliós eltérés volt a legalacsonyabb és a legmagasabb között. A nyertes végül 30 millió 
forinttal alacsonyabb ajánlatot adott, mint a rendelkezésükre álló forrás. Az eljárás során a 
közbeszerzési szakértő az aránytalanul alacsony ár vonatkozásában élt az indokolás kérés 
lehetőségével, amelyre a jelentkező cég határidőre válaszolt. Az abban foglaltakat a tervező, Tóth 
Gábor – annak ellenére, hogy a bruttó 131.172.123.-Ft-os ajánlat az általa 2019. decemberében 
számolt tervezői költségvetésének több, mint 20 millióval alatta maradt – elfogadta, kiegészítve 
mindezt azzal, hogy a tervezői költségvetés mindig alacsonyabb a kivitelezői költségvetésnél. 
Tekintettel, hogy jelen eljárásban a szakmát Tóth Gábor tervező képviseli, így el kell, fogadjuk a 
véleményét, tehát a Stravaco Kft. versenyben maradt, illetve a legjobb ajánlattevő lett. Kissé 
aggódnak a minőség miatt, hiszen ez olyan vállalási összeg, amely csak a minőség rovására tartható. 
A döntést követően 10 napon belül kell szerződést kötni, ez a két ünnep közötti időszakra tehető 
majd. 
 
A képviselők elfogadják a ROHU beruházásra vonatkozó tájékoztatást. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese a jelzett problémákat, mely a térfigyelő kamerák hibájára 
vonatkoznak, orvosolni fogják. 
 
A faluházas pályázatot megnyerték, a kivitelezés a közeljövőben várható. Mivel a bölcsődei 
beruházásánál a Csorvási Építőmester Kft remek munkát végzett, meg fogják hívni őket a jövőbeni 
beruházásokhoz, ajánlattételre.  



 
Furákné Pavelka Marianna elismeri a kft. munkáját, támogatja a jövőbeni együttműködést. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt a kistérségnél rendelkezésre álló forrásokról. 
A csapadékvizes pályázatukhoz megérkezett a vízjogi engedély, így tavasszal várható a kivitelezés 
elindulása. 
A fogorvosi eszközbeszerzéssel gondok vannak, nem tudtak olyan cégeket találni, amely a teljes 
projektre tudna ajánlatot adni. Ennek okán részletekben fognak majd szerződést kötni. 
Folytatódik a kátyúzás, követ vásároltak, a holnapi napon érkezik majd a töltelék anyag. 
Megérkezett a rézsűkasza, használatba lehet venni. 
A közfoglalkoztatáshoz rendelt összegből még így két millió forint maradt, melyet megfontoltan 
kell felhasználni. 
A mai napon elkezdték a szén és a fabrikett kiszállítását, utóbbit a kistérségnél rendelkezésre álló 
forrásból. 
Az illegális hulladéklerakóra benyújtott pályázatuk nem nyert, de a környezetvédelmi alapban 4.337 
E Ft van, ezt lehetne erre a célra fordítani, így január-február hónapokban el tudnák szállítani a 
hulladékot. Megkísérlik a pályázat elbírálója döntésének felülvizsgálatát, addig is egybegyűjtik a 
szemetet. 
Kalcsó Istvánné felvetésére kinyilvánítja egyetértését az érintett hulladéklerakó közelébe egy 
kamera elhelyezésére. Nagyjából 800 E Ft-ba kerül és napi rendszerességgel ellenőrizni kell a 
mozgást, mivel az adatok felülíródnak. Gondolni kell a megvilágításra is, mivel e nélkül nem 
láthatóak az események. Kérni fog árajánlatot erre vonatkozóan. 
 
A képviselők támogatják a környezetvédelmi alapban rendelkezésre álló forrás 
felhasználását és kamera kihelyezését a Medgyesi sorra. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt az étkeztetésre vonatkozó áremelési ajánlatról, 
mely 14%-os mértéket tenne ki és érinti az intézményi gyermekétkeztetést és a szociális étkeztetést 
is. Későbbi tárgyalás során tájékoztatva lett a vásárolt élelmezést biztosító vállalkozó, hogy a 
szociális étkeztetést illető emelés számításaink szerint nem haladhatja meg az 5%-ot. Olyan emelést 
javasol, amely valóságosan is megjelenik a bevételi oldalon. A 480.- Ft-os ár olyan alacsony, hogy 
az is igénybe veszi az ellátást, aki ténylegesen nincs rászorulva, de kérelme jogilag nem utasítható 
vissza. 
 
Abrudán Andrea kifejti, hogy a vállalkozóval való tárgyalás során elhangzott, hogy a jelenlegi – 
intézményi gyermekétkeztetést 14%-kal, a szociális étkeztetést pedig 5%-kal érintő – áremelés 
vonatkozzon az egész 2021-es évre. Ennek alapján a következő összegek mutatkoznak: 
 

2021. év óvodai, iskolai ,szociális étkeztetés szolgátatási díja megoszlásának számítása a 2020. évi 
adatokból (nyersanyag+ rezsi)  14%‐os, a szociális étkeztetés tekintetében 5%‐os emeléssel               

Szolgáltatást igénybevevő 
Szolgáltatás ellenértéke Ft.  2021.01.01. 

napjától  Összesen Ft 

Óvoda  Tízórai  Ebéd  Uzsonna    

Nyersanyag költség             

Nettó  102  331  102  536 

Áfa  28  89  28  145 

Térítési díj‐Bruttó  130  420  130  680 

Rezsi költség             

Nettó  64  214  64  343 

Áfa  17  58  17  93 



Bruttó  82  272  82  435 

Szolgáltatási díj‐ Bruttó  212  692  212  1116 

              

Általános Iskola Napközi  Tízórai  Ebéd  Uzsonna    

Nyersanyag költség             

Nettó  105  391  105  601 

Áfa  28  105  28  162 

Térítési díj‐Bruttó  134  496  134  763 

Rezsi költség             

Nettó  68  246  68  383 

Áfa  18  66  18  103 

Bruttó  87  312  87  486 

Szolgáltatási díj‐ Bruttó  220  809  220  1249 

              

Általános Iskola Menza  Tízórai  Ebéd  Uzsonna    

Nyersanyag költség             

Nettó     391     391 

Áfa     105     105 

Térítési díj‐Bruttó     496     496 

Rezsi költség             

Nettó     247     247 

Áfa     67     67 

Bruttó     314     314 

Szolgáltatási díj‐ Bruttó     810     810 

              

Szociális étkeztetés  Tízórai  Ebéd  Uzsonna    

Nyersanyag+rezsi költség             

Nettó     787     787 

Áfa     213     213 

Szolgáltatási díj‐ Bruttó     1000     1000 

 
A fenitek szerint az óvodás, illetve általános iskolás szülők a következő évben az alábbi térítési 
díjakat fizetik majd, kimutatva az emelés összegét is. 
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Elmondja, hogy további teendő volt még a szociális étkeztetés önköltségének számítása is, amely a 
szolgáltatás végző kolléga bér-járulék, és dologi kiadásainak, az állami és a működési bevételek 
figyelembevételével történik. Ennek alapján megállapítható jelen jegyzőkönyv melléklete alapján, 
hogy az az egy adag étel önköltsége 882.-Ft, amely az ellátott által maximálisan fizethető díjat is 
jelenti. A fenntartó döntése alapján ez az intézményi térítési díj ennél alacsonyabb összegben is 
meghatározható, ahogyan eddig is 480.-Ft volt. Így azonban az Önkormányzat 10.000.000.-Ft-al 
kell kiegészítse a szolgáltatást, amely aránytalanul nagy terhet jelent a szociális alap rovására. Ezért 
javasolja az intézményi térítési díj 690-Ft-ban történő megállapítását. Így az fenntartói kiegészítés 
6,5 millió forint körüli összeg lesz. Hangsúlyozza, hogy a szociális elvek nem sérülnek, hiszen a 
személyi térítési díj továbbra is jövedelem függő, hiszen nem haladhatja meg annak 30%-át. 
Az elhangzott 700.-Ft-os díjat nagyon jónak tartja, mivel így az önerő összege csökkenhet. 
 
Kalcsó Istvánné az elhangzottak alapján javasolja az intézményi térítési 700.-Ft összegben való 
maghatározását 2021. január 01. napjától. 
 
A képviselők támogatják a szociális étkeztetés maximálisan fizethető térítési díjának 700.-
Ft-ra történő emelését, az intézményi gyermekétkeztetés szülők által fizetendő térítési 
díjának pedig az óvodai teljes ellátás tekintetében 680.-Ft-ban, az általános iskolai teljes 
ellátást illetően 764.-Ft-ban az általános iskolai menzát illetően pedig 496.-Ft-ban való 
rögzítését. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt a nemzetiségi feladatokat ellátó oktatási-
nevelési intézmények ingatlanvagyonának átadási kötelezettségéről. Ebben mozgásterük nincs, 
eleget kell tenni a jogszabályi kötelezettségének. 
 
Tájékoztatja a képviselőket, hogy Dr. Tarrné Dr. Barna Mária főorvos asszony bejelentette, hogy 
feladja a praxisát és ezzel egyidejűleg helyettesítéssel látja el az Önkormányzattal kötött 
szerződésben foglalt kötelezettségeit. Ez némi bizonytalanságot okozott az elmúlt időszakban, de 
a főorvos asszony visszavonta a bejelentését, az ügy jelenleg további intézkedést nem igényel. 
 
A képviselők elfogadják a tájékoztatásokat, javasolják, hogy a veszélyhelyzet elmúltával 
kerüljön megszüntetésre a harmadik háziorvosi körzet. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese tájékoztatást nyújt a Karácsony előtt megjelenő Kétegyházi 
Hírmondóról és a lakosságnak szánt kis meglepetésről, melyet minden háztartáshoz eljuttatnak. 
Továbbá elmondja, hogy több lakossági csoportot is részesül különböző csomagban. 
 
Elmondja, hogy a vírushelyzet alatt továbbra is ellátja az Önkormányzat a karanténban lévő 
háztartások tagjait, bevásárlással, gyógyszerkiváltással segítik őket. 
 
Tájékoztatása után kéri a képviselőket, hogy mondjanak véleményt a településen végzett munkáról, 
annak érdekében, hogy lehetőleg minden lakosnak meg tudjanak felelni, javulhassanak az ellátások, 
növekedjen a megelégedettség, a komfortérzet. Kérését azzal indokolja, hogy több olyan lakossági 

3 
Általános 

Iskola teljes 
ellátás 

527 → 601 117 →134 436 → 496 117 → 134  
670→764       
(+94 Ft) 

4 
Általános 

Iskola menza 
343 →  391  435 → 496  

435→496       
(+ 61 Ft) 



megnyilvánulás volt, amely településünket összehasonlította – Kétegyháza hátrányára – a 
szomszédos településekkel. 
 
Kalcsó Istvánné úgy véli, nem szabad egy-egy települést összehasonlítani, más a lakosság igénye, 
más a bevételi forrásstruktúra is. Nem ért egyet a más községekben, városokban megszervezett 
ételosztással sem, ez nem lehet megoldás, hiszen éhező család nincs Kétegyházán. Továbbá 
hozzáteszi, hogy igazán ezekkel foglalkozni nem kell. 
 
Dr. Rákócziné Tripon Emese úgy véli, lehetőségeikhez mérten minden támogatást megadnak, 
és minden szempontot igyekeznek figyelembe venni, amely a lakosság érdekeit szolgálja. 
A közfoglalkoztatottakat, a szociálisan rászorultakat minden erejükkel támogatják, de az általános 
lakossági támogatás nem lenne sem etikus, sem humánus. Továbbá elmondja, hogy egy teljes 
lakosságot érintő – szomszéd település példáját követő egyszeri 20-25 ezer forintos támogatás – 7 
-9 millió forintot jelentene, amelyre költségvetésünk nem ad lehetőséget. 
 
Megköszöni a részvételt és áldott ünnepeket kíván a képviselőknek. 
 

kmf. 
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